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KOMMUNENS SAKSNR. 21/6722 - MERKNAD TIL NABOVARSEL AV 13.12.2022 
FORNEBU BASE OG STASJON – DISPENSASJONSSØKNAD  
 

Vi viser til ovennevnte nabovarsel i forbindelse med dispensasjonssøknad for  

(1) «trappekonstruksjon ved adkomst A i parken» og  

(2 a og b) rekkefølgekrav om ferdig opparbeidelse av «Park 1-7 (Allmenningen) i henhold til 

godkjent utomhusplan før metroanlegget kan tas i bruk.  

 

Berørte naboer/grunneiere, dvs. Fornebu Sentrum Utvikling AS, OBOS Koksa AS og KLP Eiendom AS vil i 

det følgende gi felles nabomerknad. 

 

MANGELFULLT NABOVARSEL 

En eventuell dispensasjon krever grunngitt søknad. Dispensasjon kan ikke gis dersom hensyn bak 

bestemmelsen det dispenseres fra blir vesentlig tilsidesatt – og fordelene med å gi dispensasjon skal være 

klart større enn ulempene.  

 

Multiconsult/Fornebubanen (FOB) skriver i nabovarselet; «En fullstendig ulempe- og fordelsvurdering 

etter plan- og bygningsloven for disse to dispensasjonsforholdene vil inngå i søknaden til kommunen.». 

Det følger av saksbehandlingsforskriften § 2-5 at hvis dispensasjon berører naboer, slik tilfellet er i denne 

saken, «..skal begrunnelsen for søknaden om dispensasjon vedlegges». Nabovarselet er derfor ikke 

komplett, når begrunnelsen knyttet til vilkårene i plan- og bygningsloven § 19-2 ikke er vedlagt. Denne 

merknaden fra naboene/utbyggerne er derfor av foreløpig karakter. Vi legger til grunn at FOB følger 

saksbehandlingsforskriften og oversender komplett begrunnelse, med en ny frist for endelig merknad.  

  

1 TRAPPEKONSTRUKSJON VED ADKOMST A  

FOB søker dispensasjon for overskridelse av formålsgrensen til park 5 for stasjonsnedgangen. 

 

Stasjonsnedgangen tar uforholdsmessig mye plass i parken. Gjennom endringer i områdeplanen (dvs. plan 

Fornebu-Lysaker Metrotrasé vedtatt 17. juni 2015) ble byggegrensene innenfor formålet fjernet. Når 

konstruksjonene nå også overskrider formålsgrensen for nedgangen, reduserer det sikt og innsnevrer 

forbindelser på tvers. I tillegg til at bygget er strukket lenger, er også trappen en binding på terrenget som 

vanskeliggjør løsning av flomvei og universell tilgjengelighet i byrom på et allerede smalt punkt i 

Allmenningen. Når det spesielt gjelder flomvei, viser vi til grunneiernes tidligere merknader knyttet til 

dette. 

 

På denne bakgrunn kan vi ikke se at fordelene ved en dispensasjon er klart større enn ulempene, slik 

loven krever.  
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2 A PERMANENT OPPARBEIDELSE AV ALLMENNINGEN/PARKDRAG (GP13/PARK2-8) 

Kommunens vurdering gjengitt i nabovarselet: 

 

«Ifølge reguleringsplanens rekkefølgebestemmelse, så skal felt Park 1-7 være ferdig opparbeidet 

ihht godkjent utomhusplan før metroanlegget tas i bruk. Da disse feltene kun vil få en midlertidig 

opparbeidelse, må det søkes om midlertidig dispensasjon fra rekkefølgebestemmelsene. 

 

Videre må det søkes om midlertidig dispensasjon fra plankrav-bestemmelsen i KDP3 § 3.1, jfr. 

reguleringsplanens § 1.2, fjerde kulepunkt, da formålet Park 1-7 ikke er en del av oppramsingen som 

foretas.»  

 

Videre fremgår det av nabovarselet at «det etter avklaring med saksbehandler søkes om 

dispensasjon/midlertidig dispensasjon». Vi er usikre på hvordan endringen fra «midlertidig dispensasjon» 

til «dispensasjon/midlertidig dispensasjon» skal forstås. Hvis det betyr at FOB nå søker om varig 

tilsidesettelse av rekkefølgekrav for ferdig opparbeidelse av Allmenningen, må denne merknaden forstås 

som en protest mot dette.  

 

Ved endringen i områdeplanen av mars 2020 var det klart at linjene for gater og gang/sykkelveier i 

områdeplanen ikke nødvendigvis var ønskelig i permanent situasjon. Derfor ble det åpnet for midlertidig 

opparbeidelse av gater, torg og gang/sykkelveier (tiltakene nevnt i områdeplanen §§ 12-14 og 16, jf 

områdeplanen § 1.2 fjerde kulepunkt) i påvente av avklaring av endelige linjer for gater, torg og 

gang/sykkelveier i felles plan eller detaljreguleringsplaner. Denne endringen ble initiert av grunneierne i 

samråd med kommunedirektøren. 

 

Formålet med bestemmelsen om midlertidighet i områdeplanen § 1.2 fjerde kulepunkt er kun "å sikre 

nødvendig atkomst for drift og bruk av Fornebubanen" i en situasjon der det var uavklart om permanente 

linjer for gater, torg og gang/sykkelveier var endelig avklart. Det er åpenbart at Fornebubanen, som vil 

generere massiv persontrafikk, skaper behov for rekkefølgetiltakene i områdeplanen, uavhengig av om 

det er åpnet for midlertidige atkomstveier. 

 

GP13/Park 2-8 er planmessig avklart i områdereguleringsplanen, jf KDP 3 § 2.1 som slår fast at 

områdereguleringen også gjelder for tiltak over bakken som er nødvendige for etablering og drift av 

Fornebubanen. Rekkefølgekravene, herunder park 2-8, er blant tiltakene som er nødvendige for 

Fornebubanen. Det er dermed ikke krav om ny regulering av park 2-8.  

 

Kvalitetskravene til opparbeidelse av park 2-8 vil bli synliggjort i felles plan. Etter høring av felles plan vil 

det bli utarbeidet en utomhusplan (1:200). FOB vil være involvert og gi innspill til felles plan og 

utomhusplanen.  

 

I våre tidligere nabomerknader i desember 2021, og kommentarer til rammesøknaden i november 2022 

har grunneierne hver for seg redegjort for hvorfor Allmenningen (Park 2-8 / GP13) kan og må opparbeides 

permanent før metroen åpner i 2029. For det første er det flere år til opparbeidelse kan starte, og 

hovedsporet i FOBs områderegulering er ferdig opparbeidelse før metroanlegget kan tas i bruk. Videre har 

Felles plan kommet langt. Planforslaget omfatter forslag til permanent løsning for gater og gang-/ 

sykkelveier, inkludert et utkast til utomhusplan for Allmenningen. FOBs tiltrede og bruk av eiendommene 

er også gitt under forutsetning av at FOB besørger og bekoster nevnte permanente opparbeidelse. Videre 
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vil de første byggene langs Allmenningen stå ferdige omtrent når banen åpner.  Det vil da neppe være 

praktisk gjennomførbart, og i alle fall en unødvendig og meningsløs ressursødsling, med en midlertidig 

opparbeidelse omtrent samtidig med at permanent opparbeidelse må være gjennomført for de deler av 

Allmenningen som går langs den først oppførte bebyggelsen. 

 

Formålet med rekkefølgebestemmelser er å sikre at tiltak skjer på en koordinert og hensiktsmessig måte. 

Planleggingen skal sikre forutsigbarhet og det skal legges vekt på langsiktige løsninger. Det har ingen 

fordeler å dispensere fra rekkefølgekravet, og med det fristille FOB fra ansvar - og samtidig legge til rette 

for en midlertidig situasjon med senere riving og gjenoppbygging. Det er uansett ingen fordeler ved å 

vurdere slik(e) dispensasjoner 4-6 år før opparbeidelsen kan starte. Kommunaldirektøren gir også uttrykk 

for et slikt syn i sitt saksfremlegg til politisk behandling av endringsplanen; «Det er samfunnsøkonomisk 

ønskelig at permanent gate-, park- og byromstruktur er avklart når Fornebubanen er kommet så langt at 

de skal oppfylle rekkefølgekravene.» 

 

En permanent opparbeidelse vil heller ikke forsinke Fornebubanen. Felles plan med kvalitetsprogram for 

Allmenningen vil foreligge mange år før opparbeidelse skal skje. Det vil også være rikelig tid til en 

eventuell reguleringsprosess av Allmenningen, før denne må opparbeides for å være ferdig til banen 

åpner. 

 

Vi protesterer mot varig dispensasjon fra rekkefølgekrav. Vi mener også det er unødvendig med 

midlertidig dispensasjon. Dersom det av «søknadstekniske» grunner likevel må søkes midlertidig 

dispensasjon for å oppnå rammetillatelse nå, må det følge et tidsbestemt vilkår for når utomhusplan og 

deretter endelig utførelse skal være ferdig. 

 
 
Med vennlig hilsen  
 
Fornebu Sentrum Utvikling AS  OBOS Koksa AS   KLP Eiendom AS 
 
 
 
 


